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新北市111學年度英速魔法學院教學分享研討會實施計畫 

新北教國字第1120690752號函 

一、依據：新北市111學年度外籍英語教師委託招募聘僱計畫。 

二、目的： 

（一） 藉由教案徵稿活動，激勵英速魔法學院外籍英語教師設計豐富多元的教學活動。 

（二） 透過教案發表與分享、教學研討及專業對話，提供外師增能及互相交流的機會。 

三、辦理單位： 

（一） 指導單位：新北市政府教育局 

（二） 承辦單位：新北市英語教學資源中心 

英美達文教事業有限公司 

四、活動方式： 

（一） 第1階段：教案設計徵稿 

1. 實施對象：本市英速魔法學院外籍英語教師。 

2. 徵稿方式：教師回顧過往最滿意之課堂並將教案投稿，教案格式不拘，可參

考附件一。 

3. 交件時間：112 年 5 月5 日(星期五)下午4:00 前寄至英美達文教事業有限公

司何純寧小姐(Amy)之電子信箱：Amy@teachtaiwan.com.tw，每人1件為限。 

4. 評選方式：收件後由承辦單位聘請實務工作者審核，擇優錄取前二名，評選

向度主要有三：(滿分共100分) 

(1) 以跨領域、符合十二年國教課綱及素養導向設計為原則。(35%) 

(2) 符合 CLIL 精神，整合「學科內容」(content)和「語言」(language)，並

在這個理念基礎上，追求能兼顧兩者的雙重目標(dual focus)。(35%) 

(3) 實施後之成果：如學習單、活動照片或學生作品……等。(30%) 

5. 獎勵方式： 

(1) 優勝獎：第一名獲得3,000元獎勵金；第二名獲得2,000元獎勵金。 

(2) 投稿獎：每位獲得7-11超商禮券300元。 

6. 成績公告：優勝者於112 年 5 月25 日(星期四)下午6時前公告於本市英語教

學資源中心網站(https://englishcenter.ntpc.edu.tw)，並由英美達文教事業有限

公司以電子信件及電話通知，前兩名優勝者準備簡報於112 年 6 月8日(星期

四)進行教案分享。 
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（二） 第2階段：教案發表及教學研討 

1. 活動時間：112年6月8日(星期四)上午9時30分至下午4時。 

2. 活動地點：本市修德國小（新北市三重區重陽路三段3號）龍鳳樓5樓多功能

情境教室，交通方式請參考附件二。 

3. 參加對象：本市英速魔法學院之校長、主任及所屬外籍英語教師。 

4. 出席獎：每位獲得7-11超商禮券200元。 

5. 活動流程： 

時間 活動內容 講師 / 主持人 

09:30-10:00 報到、入座 英美達文教事業有限公司 

10:00-10:20 相見歡 
新北市英語教學資源中心 

英美達文教事業有限公司 

10:20-10:50 教案分享及回饋 （獲選第二名之外師） 

10:50-11:10 休息 / 茶敘 

11:10-11:40 教案分享及回饋 （獲選第一名之外師） 

11:40-12:00 評審講評 / 頒獎 
Mr. John Strain 

(新北市英語教學資源中心) 

12:00-13:20 午餐 

13:20-14:20 
教學效能自我評鑑 

(Instructor Self-Evaluation) 

Mr. Dwight Kilborn 

(新北市英語教學資源中心) 

14:20-14:40 休息 / 茶敘 

14:40-15:40 
萬用字卡教學設計 

(Making Adaptive Flashcards) 

Mr. John Strain 

(新北市英語教學資源中心) 

15:40-16:00 大合照 / 賦歸 

6. 注意事項： 

(1) 本案教學研討實施計畫請確實轉達所屬外師，並請準時出席與會，相關資

訊英文版請參考附件三。 

(2) 防疫規範配合政府當時最新公告為主。如有發燒或咳嗽等呼吸道感染不適

症狀，應立即通知院區主任並就醫，請勿參與此活動。 
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五、假別：本局核予參與第2階段教學研討會之人員以公假方式出席。 

六、經費：本案所須經費依「新北市111學年度外籍英語教師委託招募聘僱計畫」與英美達

文教事業有限公司簽訂之議約內容辦理。 

七、本計畫奉核後實施，修正時亦同。 
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【附件一 Attachment 1】 

新北市________國小英語教學活動設計 

New Taipei City __________Elementary School English Lesson Plan 

 

單元主題 

(Unit Theme) 

 設計者 

(Course Designer) 

 

實施年級 

(Grade Level) 

 教學時間 

(Course Duration  

and Time) 

 

設計理念 

(Unit Overview: 

Rationale and 

Philosophy) 

 

學習目標 

(Learning Objectives) 

 

第一節課 (Lesson 1) 

教學流程 

(Teaching Procedure) 

時間 

(Time) 

教學資源 

(Teaching 

Materials) 

教學評量

(Assessment) 

Warm-Up    

Presentation    
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教學流程 

(Teaching Procedure) 

時間 

(Time) 

教學資源 

(Teaching 

Materials) 

教學評量

(Assessment) 

Practice    

Wrap-Up    

第二節課 (Lesson 2) 

教學流程 

(Teaching Procedure) 

時間 

(Time) 

教學資源 

(Teaching 

Materials) 

教學評量

(Assessment) 

Warm-Up    

Presentation    

Practice    

Wrap-Up    

附錄：學習單或參考資料 (Appendix: Worksheets or References) 
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【附件二 Attachment 2】 

交通資訊 

Transportation Information 

Xiude Elementary School  

No. 3, Sec. 3, Chongyang Rd., Sanchong Dist., New Taipei City 241, Taiwan (R.O.C.) 

 

※If you take the bus, you can get off at any of the following bus stops: 

Xiude Elementary School, Xiude Elementary School (Sanchong), Tatung Park, Sanchong, or 

Sanchong Stadium. 

 

(1) Xiude Elementary School bus stop: 261、1212、F303、Orange25、1070、6606、6606A.  

Exit the bus and walk towards 7-11. Turn left and Xiude Elementary school will be on your 

right hand side. 

(2) Xiude Elementary School (Sanchong) bus stop: 1070  

Exit the bus and walk towards 7-11. Turn left and Xiude Elementary school will be on your 

right hand side. 

(3) Tatung Park bus stop: F303.  

Exit the bus and walk forward. Xiude Elementary school will be on your left hand side. 

(4) Sanchong bus stop: 933、F301、Yellow2.  

Exit the bus and walk forward till you see Hi-Life. Make a right turn and go straight down 

Minsheng St. When you see the Ubike parking station, turn left and walk forward. Xiude 

Elementary school will be on your left hand side. 

(5) Sanchong Stadium bus stop:1802、1802A、1819  

Exit the bus, walk straight and turn right on Daren St. Go forward till you see Hi-Life and turn 

left on Chongyang Rd. Sec3, Ln. 5. Walk straight and Xiude Elementary school will be on your 

left hand side. 

 

※MRT Cailiao Station Exit 3 

(6) Turn left and walk along New Taipei Blvd. See Starbucks and turn right on Shiqian St. Cross 

the street and continue straight passing Hi-Life on Minsheng St. . When you see the Ubike park-

ing station, turn left and walk forward. Xiude Elementary School will be on your left hand side. 

  



7 

 

  



8 

 

【附件三 Attachment 3】 

2023 Workshop for  

English Wonderland Program Foreign Teachers 

1. Main Organizer: Education Bureau of New Taipei City 

2. Assisting Organizers: New Taipei City English Education Resource Center, 

Teach Taiwan 

3. Participants: Principals, Directors and Foreign English Teachers of English Wonderland Program 

 

Phase I: Lesson Plan Call 

Please review and submit your best lesson plan. There is not a required format for the lesson plan, but 

attachment 1 can be used as a reference. The lesson plan could be an old one, a recently used one, or even a 

modified one. Please send your best lesson plan before 4:00 pm, on May 5(Friday), to Amy’s email 

amy@teachtaiwan.com.tw. Each teacher is limited to the submission of one lesson plan. 

The lesson plan will be reviewed by two experienced educators. Two lesson plans will be selected and the 

teachers will be invited to a lesson plan demonstration during the workshop on June 8th. The three key 

elements to be reviewed: 

1. The lesson follows CLIL(Content and Language Integrated Learning) methodologies based on the 

12-Year Basic Education Curriculum Guidelines. (35%) 

2. To meet the spirit of CLIL, the lesson will show an integration of both "content" and "language". 

(35%) 

3. Presentation of any formative assessment outcomes such as worksheets, class photos, or student 

projects. (30%) 

 

❤❤Reward: 

(1) Winner Prize: The first place winner will be awarded NT$3,000; the second place winner will be 

awarded NT$2,000. 

(2) Participation Prize: A 7-11 NT$300 voucher will be given to all teachers who submit a lesson plan. 

 

Result announcement: The winning lesson plan of first place and second place will be published on the New 

Taipei English Education Resource Center website (https://englishcenter.ntpc.edu.tw) and the teachers 

will be notified via Teach Taiwan by 6:00 pm, on May 25th (Thursday). The winners will also be invited to 

demonstrate their lesson plan and its outcome during the workshop on June 8th.   

mailto:amy@teachtaiwan.com.tw
https://englishcenter.ntpc.edu.tw/
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Phase II: Lesson Plan Sharing Workshop 

Date: June 8th, 2023 (Thursday) 

Location: Xiude Elementary School of New Taipei City. Transportation as attachment 2. 

Venue: Theme Room on 5th floor, Dragon-Phoenix Building 

Workshop Schedule: 

Time Event Presenter(s) / Host(s) 

09:30-10:00 Sign In Teach Taiwan 

10:00-10:20 
Welcome: Icebreaker-Let’s get to 

know each other! 

Teach Taiwan /  

New Taipei City English Education 

Resource Center 

10:20-10:50 
Lesson Plan Sharing and 

Demonstration 
（Second Place Teacher） 

10:50-11:10 Coffee/Tea Break 

11:10-11:40 
Lesson Plan Sharing and 

Demonstration 
（First Place Teacher） 

11:40-12:00 Judges’ Feedback and Award Time 

Mr. John Strain 

(New Taipei City English Education 

Resource Center) 

12:00-13:20 Lunch 

13:20-14:20 Instructor Self-Evaluation 

Mr. Dwight Kilborn 

(New Taipei City English Education 

Resource Center) 

14:20-14:40 Coffee/Tea Break 

14:40-15:40 Making Adaptive Flashcards 

Mr. John Strain 

(New Taipei City English Education 

Resource Center) 

15:40-16:00 Group Photos / Dismiss 

Official Leave  

Participants for the workshop on June 8th are eligible for official leave.  

 

Notes  

No parking is provided. Public transportation is recommended. 

To be environmentally friendly, please bring your water bottle to refill as needed. 


